

ព័ត៌មានខាងក្រោមនេះគឺជាការបកប្រែពីភាសាជប៉ុន។

# ចាប់ពីថ្ងៃទី20 ខែឧសភា ឆ្នាំ2021

បុរោកាស  
អាសន្នកម្មិត  
4

## ធុរិការភៀសខ្លួន ទៅតាមការតម្រូវឱ្យភៀសខ្លួន ការណែនាំឱ្យភៀសខ្លួន នឹងមិនផុសពុរផុសាយជូនទៀតទេ

បុរោកាសអាសន្នកម្មិត		ព័ត៌មានថ្មីៗអំពីការភៀសខ្លួន		
<b>5</b>	ហេតុការណ៍គ្រោះមហន្តរាយ/ គ្រោះមហន្តរាយ ដល់និងក្នុងតំបន់	<b>វិធានការសុវត្ថិភាព ពាក់កណ្តាលអាសន្ន</b> ※1	<p>បុរោកាសអាសន្នកម្មិត</p> <p><b>ព័ត៌មានអំពីការភៀសខ្លួន</b></p> <p>(នឹងចេញបុរោកាសនៅពេលដែលហេតុការណ៍ស្របច្បាប់បានកើតមានឡើង)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• ការតម្រូវឱ្យភៀសខ្លួន(បន្ទាន់)</li> <li>• ការណែនាំឱ្យភៀសខ្លួន</li> </ul> <p style="background-color: #f08080; padding: 5px;">ការភៀសខ្លួន ការចាប់ផ្តើមភៀសខ្លួន និងចំពោះមនុស្សចាស់ជាដើម</p> <p style="background-color: #ffff00; padding: 5px;">សេចក្តីណែនាំអំពីករណី ទឹកជំនន់ ឬពុយៈធ្ងន់ធ្ងរ (និស្សនាក់ការឧត្តមបុរោកាស)</p> <p style="background-color: #e0e0e0; padding: 5px;">លទ្ធផលការព្រមាន (និស្សនាក់ការឧត្តមបុរោកាស)</p>	
~<សូមធ្វើការភៀសខ្លួន ទៅតាមការបុរោកាសអាសន្ន កម្មិតទី4!>~				
<b>4</b>	ហានិភ័យគ្រោះមហន្តរាយខ្ពស់	<b>ការតម្រូវឱ្យ ភៀសខ្លួន</b> ※2		
<b>3</b>	ហានិភ័យ នៃគ្រោះមហន្តរាយ	<b>ការភៀសខ្លួនម នុស្សចាស់។ល។</b> ※3		
<b>2</b>	អាសន្នគ្រោះ គម្រោះជាច្រើន	សេចក្តីណែនាំអំពីករណី ទឹកជំនន់ ឬពុយៈធ្ងន់ធ្ងរ (និស្សនាក់ការឧត្តមបុរោកាស)		
<b>1</b>	ហានិភ័យនៃ ការផ្សព្វផ្សាយ	លទ្ធផលការព្រមាន (និស្សនាក់ការឧត្តមបុរោកាស)		

ចំណាំទី 1៖ ការប្រកាសអាសន្នកម្មិតទី 5 នឹងមិនមានចេញប្រកាសរហូតទេ ពីព្រោះ ឧទាហរណ៍អាជ្ញាធរក្រុងមិនអាចស្វែងយល់អំពីស្ថានភាពរបស់ គ្រោះមហន្តរាយបានច្បាស់លាស់។

ចំណាំទី 2៖ ការតម្រូវឱ្យភៀសខ្លួននឹងប្រកាសនៅក្នុងពេលតែមួយជាមួយនឹង ការប្រកាសណែនាំឱ្យភៀសខ្លួននៅក្នុងប្រព័ន្ធពីមុន។

ចំណាំទី 3៖ ការប្រកាសអាសន្នកម្មិតទី 3 គឺជាពេលវេលាដែលប្រជាជនក្រៅពី មនុស្សចាស់ ជាដើម ត្រូវចាប់ផ្តើមសម្រួលឥរិយាបថ ឬត្រៀមលក្ខណៈសម្រាប់ការ ភៀសខ្លួនតាមការចាំបាច់ ឬធ្វើការភៀសខ្លួនដោយខ្លួនឯងប្រសិនបើខ្លួនគិតថាអាច មានគ្រោះថ្នាក់ដល់អាយុជីវិតរបស់ខ្លួន។

- ការបុរោកាសអាសន្នកម្មិតទី 5 មានន័យថា ជាស្ថានភាពគ្រោះថ្នាក់ ដល់អាយុជីវិត ដល់អ្នកមិនអាចធ្វើការភៀសខ្លួន ដោយសុវត្ថិភាពបានឡើយ។**

**សូមកុំរង់ចាំឱ្យមានការបុរោកាសវិធានការសុវត្ថិភាព ភាពក្នុងតំបន់អាសន្ន កម្មិតទី 5 ឱ្យសោះ**
- ការណែនាំឱ្យភៀសខ្លួន នឹងមិនផុសពុរផុសាយជូនទៀតទេ។**

**ចាប់ពីពេលនេះតទៅ**

**មុចាស់លំនៅដ្ឋានទាំងអស់ ត្រូវភៀសខ្លួនចេញពីទីតាំងគ្រោះថ្នាក់ នៅពេលដែលមានការបុរោកាសអាសន្នកម្មិតទី 4 ការតម្រូវឱ្យភៀសខ្លួន**
- មនុស្សចាស់ ឬជនមានពិការភាព**

**ដែលអាចនឹងត្រូវការពេលវេលាបន្ថែមក្នុងការភៀសខ្លួន**

**ត្រូវធ្វើការភៀសខ្លួនពីទីតាំងគ្រោះថ្នាក់នៅពេលដែលមានការបុរោកាសអាសន្ន កម្មិតទី 3 ការភៀសខ្លួនមនុស្សចាស់។ល។**

**តើខ្ញុំគួរ ធ្វើអ្វីវិធីមួយ "រៀនខុស្តូរ"?**

**ការរៀនខុស្តូរ គឺមានភាពសុខុមាល្មាញ លើសពីការត្រូវបានតម្រូវឱ្យដឹងទាំងអស់ សាលាបឋមសិក្សា/អនុវិទ្យាល័យ ឬមជ្ឈមណ្ឌលសហគមន៍ទៀត។ "ការរៀនខុស្តូរ" មានន័យថា ការចេញពី គ្នាៈថ្មីនាក់។ ការរៀនខុស្តូរ មានរួមបញ្ចូលសកម្មភាពចំនួនបួន។**

**ធ្វើការរៀនខុស្តូរទៅកាន់ទីកន្លែង រៀនខុស្តូរដែលមានកំណត់ដោយ អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន របស់អ្នក។**

កន្លែងដែលអ្នកស្រុកតាមខ្លួន មាន

- សាលាគ្រប់គ្រង/អនុវិទ្យាល័យ
- សាលាគ្រប់គ្រងបឋមសិក្សា
- ទម្រង់ផ្សេងៗ
- ស្ថាប័នដទៃទៀត។

មូលហេតុៈ ធានាសុខុមាល្មាញ

**ធ្វើការរៀនខុស្តូរទៅកាន់ផ្ទះៈសាច់ញាតិ ឬអ្នកស្នាក់នៅគ្រប់គ្រងដែលមានសុវត្ថិភាព**

អ្នកគ្រូនិយាយជាមួយពួកគេជាមុន អំពីការរៀនខុស្តូរ នៅកន្លែងអំឡុងពេលមានគ្រោះមហន្តរាយ។

ចំណាំៈ សូមពិនិត្យមើល ផែនទីតំបន់គ្រោះមហន្តរាយ របស់អ្នក ដើម្បីឱ្យដឹងថា មានសុវត្ថិភាព ឬអត់។

មូលហេតុៈ ធានាសុវត្ថិភាព

**ស្រុកសម្រេចចិត្តជាមុន ថាតើស្រុកធ្វើអ្វីខុស្តូរៈ នៅកន្លែងអំឡុងពេល មានគ្រោះមហន្តរាយ**

**ធ្វើការរៀនខុស្តូរទៅកាន់សណ្ឋាគារ ផ្ទះៈសំណាក់ ដែលមានសុវត្ថិភាព ។ល។**

អ្នកនឹងស្របច្រកស្ថានភាព មធ្យមតាម ស្រុកកំ ឬពិនិត្យមើល ជាមុន។

ចំណាំៈ សូមពិនិត្យមើល ផែនទីតំបន់គ្រោះមហន្តរាយ របស់អ្នក ដើម្បីឱ្យដឹងថា មានសុវត្ថិភាព ឬអត់។

មូលហេតុៈ ធានាសុវត្ថិភាព

**កន្លែងដែលជួរកាន់ខាងក្នុងអគារ**

អ្នកស្រុកពិនិត្យមើលផែនទីតំបន់គ្រោះ មហន្តរាយរបស់អ្នកដើម្បីឱ្យដឹងថា អ្នកមានការពារតាម "លក្ខខណ្ឌទាំង 3" ដែលមានពន្យល់ខាងក្រោមឬទេ។

ចំណាំៈ ប្រសិនបើអ្នកមានការហូរច្រកដី អ្នកមិនគួរទៅជួរកាន់ខាងក្នុងផ្ទះឡើយ។

មូលហេតុៈ ធានាសុវត្ថិភាព

**ប្រសិនបើអ្នកគ្រោះមហន្តរាយ "លក្ខខណ្ឌទាំង 3" ហើយ នោះអ្នកអាចនឹងធ្វើការជួរកាន់ខាងក្នុងផ្ទះបានចាប់ពីមានទឹកជំនន់ក៏ដោយ។**

**1 ផ្ទះរបស់អ្នកមិនស្ថិតនៅកន្លែងទីតាំងដែលមានពុយកាណូន រឺមានទឹកជំនន់ធ្វើឱ្យហាក់ស្រុតនោះទេ។** (ប្រសិនបើផ្ទះនោះ...)

ផ្ទះលើអាចនឹងហាក់ស្រុតបាន ដោយសារតែទឹកហូរក្នុង លូប្រឡាយ។

ផ្ទះទាំងមូលរបស់អ្នកអាចនឹង ស្រុតទៅតាមទឹកនៅពេលដែល ស្រុតដី។

**2 ផ្ទះរបស់អ្នកនៅខ្ពស់ជាងកម្ពស់ទឹកជំនន់។**



**3 អ្នកអាចនៅក្នុងផ្ទះអ្នកបានរហូតទាល់តែទឹកស្រកចេញ ហើយស្រុកមានទឹក/អាហារគ្រប់គ្រាន់ ជាដើម។** (ប្រសិនបើមិនដូច្នោះទេ...)

អ្នកអាចនឹងមានការលំហែក ក្នុងការរកទឹក អាហារ ថ្នាំ ជាដើម ឬមិនអាចប្រើប្រាស់អគ្គិសនី ហ្វាន ទឹក និងបង្កគ្រោះមហន្តរាយ។



ចំណាំៈ ដោយ**1** ទីតាំងសុខុមាល្មាញត្រូវមានទឹកជំនន់ដែលអាចនឹងធ្វើឱ្យហាក់ស្រុតផ្ទះ និង**2** ពេលវេលាដែលទឹកនឹងស្រកចេញ (យើងពេលវេលាទឹកជំនន់) អាចនឹងមិនមានបង្ហាញទាំងផែនទីតំបន់គ្រោះមហន្តរាយទេ ដូច្នោះ សូមទាក់ទងទៅកាន់អាជ្ញាធរទីក្រុងរបស់អ្នក។

ការធ្វើដំណើរទៅក្រៅ នៅក្នុងពេលដែលមាន ភ្លៀងធ្លាក់ជោគជាំគឺ គ្រោះថ្នាក់ ណាស់ ទោះបីជាធ្វើដំណើរដោយ រថយន្តក៏ដោយ។ ប្រសិនបើអ្នកគ្មានជម្រើសអ្វី ក្រៅពីនៅក្នុងរថយន្តរបស់អ្នកពេញមួយយប់ អ្នកត្រូវតែយកចិត្តទុកដាក់ ទៅលើ ស្ថានភាពជុំវិញខ្លួនរបស់អ្នក ដើម្បីកុំឱ្យហូរទៅតាមទឹកជំនន់។